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Numele meu este Ragorit Iasmina,iar experienta mea s-a desfasurat in cadrul Universitatii din 

Saarland. Incep prin a spune ca pentru mine aceasta experienta m-a dezvoltat pe plan profesional 

,dar si personal. 

Prima luna a fost de acomodare cu oameni noi,cultura noua,sistem diferit, dar mai ales cu limba 

Germana.Totodata inceputul este cel mai dificil si din punct de vedere administrativ ,avand multe 

documente de completat din parti diferite, dar am fost indrumata si ajutata de Biroul Erasmus, cat si 

de colegii din anii anteriori ce au trecut prin aceeasi experienta . 

Intre timp au inceput si cursurile , cu ocazia carora am avut posibilitatea de a invata medicina in 

Germana, de a cunoaste colegii din Saarland si de a vedea o alta perspectiva de predare a materiei. 

Totul a decurs usor, profesorii si secretarele integrandu-ne pe platforma Moodle unde am putut gasi 

orice informatie necesara.  

Cel mai mult mi-a placut idea de a sta la camin toti cei cu Erasmus pe acelasi etaj, iar seara, avand 

bucatarie comuna, era un prilej bun de a ne cunoaste, dar cel mai fascinant din toata aceasta 

experienta era faptul ca puteam afla tot felul de curiozitati despre culturi, religii, sisteme de 

invatamant diferite . 

Pe langa studiu, acest semestru am avut ocazia de a calatori, de a cunoaste cat mai mult din 

Germania, dar mai ales din Luxemburg si Franta fiind aproape de orasul respectiv. Sfarsitul de 

saptamana fiind  destinat calatoritului, activitatilor cu colegii si de explorat orasul in care studiam. 

Cum am spus mai sus pentru fiecare materie am avut informatii pe platforma lor de invatamant 

,impreuna cu toate materialele de curs , dar pe langa platforma am avut acces gratuit si la aplicatia 

Amboss de unde am invatat pentru examene in mare parte. Bineinteles totul s-a desfasurat in limba 

Germana, ceea ce a fost dificil la inceput, dar pe parcurs am ramas uimita cat de mult am evoluat si la 

final nu a mai reprezentat o mare piedica .  

La finalul semestrului, respectiv a mobilitatii Erasmus, am avut oportunitatea de a face practica timp 

de doua saptamani pe sectia de Anestezie. Acest lucru as recomanda tuturor colegiilor mei mai mici 

ce aleg aceasta experienta,deoarece este un prilej bun de a vedea exact cum functioneaza sistemul, 

de a imbunatati cunostintele in medicina ,dar mai ales cum este sa lucrezi intr-un spital din 

strainatate . Am ramas placut impresionata de cum se ocupa personalul medical de studenti si cata 

rabdare au cu cei veniti din alte tari. Seful de sectie fiind cel mai implicat in a-mi explica cum 

functioneaza Anestezia in Germania ,dar si intreg sistemul medical. 

In final,oricat de greu pare sa pleci intr-o tara straina, merita tot efortul si emotile ,deoarece te 

intorci inapoi cu un bagaj de cunostinte si de experiente unice. 


